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بورس
شــاخص کل در بازار بورس روزگذشــته ۱۵ هزار و ۵۵۵ 
واحد رشــد داشــت که در نهایت این شــاخص به رقم یک 
میلیون و ۵۱۵ هزار واحد رسید.به گزارش ایرنا، در معاملات 
روز یکشــنبه بیش از ۱۳میلیارد و ۴۰۷ میلیون ســهم، حق 
تقــدم و اوراق بهادار به ارزش ۱۰۱ هزار و ۵۸۴ میلیارد ریال 
داد و ستد شد.همچنین شاخص کل )هم وزن( با هفت هزار و 
۷۰۷ واحد افزایش به ۴۳۶ هزار و ۲۵ واحد و شاخص قیمت 
)هــم وزن( با چهار هزار و ۸۶۵ واحد رشــد بــه ۲۷۵ هزار و 

۲۴۸ واحد رسید.شــاخص بــازار اول ۱۴ هزار و ۱۸۴ واحد و 
شاخص بازار دوم ۲۲ هزار و ۶۵۷ واحد افزایش داشتند.علاوه 
بر این در بین همه نمادها، پتروشــیمی نوری )نوری( با یک 
هزار و ۱۰۲ واحد، پالایش نفت تهران )شتران( با ۹۳۳ واحد، 
پتروشــیمی پردیس )شــپدیس( با ۸۰۹ واحد، ایران خودرو 
)خودرو( بــا ۸۰۳ واحد، مخابرات ایران )اخابر( با ۷۰۲ واحد، 

پالایش نفت اصفهان )شــپنا( با ۶۸۱ واحد، معدنی و صنتعی 
گل گهر )کگل( با ۶۲۲ واحد، بانک ملت )وبلمت( با ۵۵۶ واحد، 
بانک تجرات )وتجارت( با ۵۴۰ واحد، بانک پارسیان )وپارس( 
بــا ۵۲۵ واحد، فرآوری معدنی اپال کانی پارس )اپال( با ۵۱۷ 
واحد و بانک صادرات ایران )وبصادر( با ۵۰۶ واحد تاثیر مثبت 
بر شــاخص بورس داشتند.در مقابل ســرمایه گذاری تامین 

اجتماعی )شستا( با ۸۱۳ واحد، توسعه معادن و صنایع معدنی 
خاورمیانه )میدکو( با ۴۹۳ واحد، س. ســهام عدالت اســتان 
خراســان رضوی )وســرضوی( با ۲۸۷ واحد، شرکت سرمایه 
گذاری دارویی تامین )تیپیکو( با ۲۵۴ واحد، ملی صنایع مس 
ایران )فملی( با ۲۴۹ واحد، معدنی و صنعتی چادرملو )کچاد( 
با ۱۹۳ واحد، ســرمایه گذاری صدرتامین )تاصیکو( با ۱۹۲ 
واحد و شــرکت سرمایه گذاری استان خوزستان )وسخوز( با 

۱۴۰ واحد تاثیر منفی را بر شاخص بورس داشتند.

تداوم شاخص بورس در کانال یک میلیون و ۵۰۰ هزار واحد

 پهلوگیری 3کشتی حامل روغن خوراکی در بندر امام 
مدیرکل غله و خدمات بازرگانی خوزستان گفت: سه فروند کشتی اقیانوس پیما 
حامل روغن خام خوراکی به بندر امام خمینی )ره( رســید.به گزارش ســازمان 
بنادر و دریانوردی، امید جهان نژادیان اظهار داشــت: مجموع محموله های روغن 
خــام خوراکی )آفتابگردان و ســویا( حدود ۱۰۲ هزار تن اســت که به تدریج از 
کشتی ها تخلیه خواهد شد.مدیرکل غله و خدمات بازرگانی خوزستان گفت: این 
محموله های روغن خوراکی که به سفارش شرکت مادر تخصصی بازرگانی دولتی 
ایران اســت پس از بارگیری به کارخانه های تصفیه روغن سراســر کشور حمل 
خواهد شد.وی با اشاره به اینکه روند واردات پایدار و مستمر روغن خام خوراکی 
از بندر امام خمینی )ره( با هدف تأمین نیازهای داخلی کشور ادامه خواهد یافت، 
افزود: هم اکنون روغن مصرفی مردم )خانگی و صنعتی( در بازار در حد وفور وجود 

دارد و با قیمت مصوب توزیع می شود.

اجرای طرح آبیاری هوشمند در ۵ هزار هکتار 
یک مقام مســئول گفت :امســال برای اجرای ۵ هزار هکتــار طرح پایلوت 
هوشمندسازی ســامانه های نوین آبیاری در اســتان های مختلف برنامه ریزی 
شــده است.به گزارش وزارت جهاد کشــاورزی، مجری طرح توسعه سامانه های 
نویــن آبیاری با بیان این مطلب گفت: این طرح پایلوت در صورت تأمین اعتبار 
در استان های همچون گلســتان، اردبیل، قزوین، فارس و خراسان رضوی اجرا 
می شــود.فریبرز عباسی افزود: هوشمندسازی در ارتقای کیفی سامانه های نوین 
آبیاری مؤثر اســت و بهره وری ســامانه ها را افزایش می دهد.وی، بومی ســازی 
تکنولوژی های مربوط به هوشمندســازی را از دیگــر برنامه های معاونت آب و 
خاک وزارت جهاد کشاورزی عنوان کرد و اظهار داشت: در این راستا قصد داریم 
طرح های الگویی اجرا کنیم تا تکنولوژی های مناسب برای هر یک از سامانه های 
نوین آبیاری را در مناطق مختلف با توجه به شرایط اقلیمی و اجتماعی شناسایی 

و به کشاورزان و شرکت های خصوصی پیشنهاد دهیم.

امضای موافقت نامه گمرکی ایران و ژاپن 
سفارت ژاپن در تهران اعلام کرد: موافقت نامه کمک و همکاری متقابل اداری 
در امور گمرکی بین دولت ژاپن و دولت جمهوری اســلامی ایران امضا شــد.به 
گزارش ایرنا، سفارت ژاپن در تهران در حساب کاربری خود در توییتر نوشت: در 
تاریخ ۳۱ مرداد مراســم امضای موافقت نامه بین دولت ژاپن و دولت جمهوری 
اســلامی ایران درباره کمــک و همکاری متقابــل اداری در امور گمرکی ما بین 
آیکاوا کازوتوشــی ســفیر تام الاختیار و فوق العاده ژاپن در ایران و مهدی میر 
اشرفی، معاون محترم وزیر امور اقتصادی و دارایی و رئیس کل گمرک جمهوری 
اسلامی ایران در محل وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران انجام شد.سفارت 
ژاپن در تهــران در این توییت افزود: هدف از این موافقت نامه، حمایت اداری و 

همکاری متقابل در امور گمرکی است.

قدرت خرید مردم ۷۶درصد کاهش یافته است
رئیس انجمن صنایع لوازم خانگی گفت: دولت ســیزدهم باید تمام تلاش 
خود را برای رشد اقتصادی به کار گیرد و به الزامات رشد توجه کند.به گزارش 
خبرنگار مهر، علیرضا دانیالی در جلســه مجمــع انجمن صنایع لوازم خانگی 
ایران اظهار داشت: برای تولید هر کالایی نیاز به هماهنگی و ایجاد ارتباط مؤثر 
بین ســه رکن اصلی یعنی صنعت، دانش و بازار است. صنعت یعنی سرمایه، 
ماشین آلات و مواد و دانش فنی تولید است که در این بخش نیاز به استفاده 
از بخش دانش و دانشــگاه در مفهوم کلی آن است. ما کانون دانش، صنعت و 
بازار لوازم خانگی را با حمایت معاونت علمی ریاســت جمهوری تشکیل دادیم 
کــه قدم خوبی برای ایجاد هماهنگی و جهت دادن کارها به ســمت مدیریت 
دانــش محور و صنعت و بازار محور اســت.رئیس هیأت مدیره انجمن صنایع 
لوازم خانگی ایران افزود: امیدواریم کانون با حمایت دولت و مسئولین صنعت 
و دانشــگاه بتواند به اهداف خود یعنی رشد و توســعه هماهنگ صنعت و با 
دانش محوری در همه مراحل تولید، فنی و مهندسی و بازاریابی و فروش و در 
نتیجه تأمین نیاز مردم و صادرات به بازارهای منطقه و جهانی برســد.دانیالی 
ادامه داد: متأســفانه دچار یک رکود ۱۰ ســاله هستیم و رشد اقتصادی صفر 
بوده و قدرت خرید به زیر ۳۴ درصد رســیده است. این زنگ خطری است که 

دولت باید به آن پاسخ دهد. 

اخبار کوتاه

یک کارشــناس اقتصادی گفت: اکنون نیاز نیست که 
وزرای پیشنهادی دولت سیزدهم، برنامه ارائه دهند، بلکه 
خــود دولت بایــد برنامه بدهد و وزرا مجریــان آن برنامه 
باشند.حســین راغفــر در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: 
این افراد نیســتند که باید برنامه ارائــه دهند، بلکه خود 
دولت باید برنامه مشــخصی داشته باشد و وزرا، آن برنامه 
را اجــرا کنند. بنابراین، اکنون یک برنامه جامع و دقیق از 
ســوی دولت مغفول مانده اســت که دولت باید ابتدا این 
برنامه را برای کوتاه مدت )شــش ماهه نخست( و سپس 
برای چهار ســال اول تهیه کند تا مشخص شود که چگونه 
و از چــه منبعــی این برنامه  اجرا خواهد شــد. وی افزود: 
همچنین، مسئولیت هر یک از وزارتخانه ها، تحقق اهداف و 
برنامه های جامع دولت است که مسئولان این وزارتخانه ها 
باید از تجربه کافی برای انجام برنامه برخوردار باشند. این 
درحالی اســت که نه دولت فعلی و نه دولت های پیشــین 
برنامه ای نداشــتند که قابلیت اجرا داشته باشد.راغفر بیان 
کرد: ناهماهنگی های بین بخش های اقتصادی کشــور در 
ســه دهه بعد از جنگ، ناشــی از نبود برنامه دولت بوده 
است. بنابراین، همواره این انتظار وجود داشته است وزرای 
دولت مسائل را حل کنند. همچنین دولت باید یک برنامه 
مشــخص داشته باشــد و وزرا،  مجریان این برنامه باشند. 
وی در ادامه متن صحبت های خود در جلســه هم اندیشی 
اقتصاددانــان با رئیــس جمهور که در روزهــای ابتدایی 
انتصاب رئیســی به این ســمت برگزار شــد را در اختیار 
خبرنگار ایسنا قرار داد که به شرح زیر است:اگرچه در این 
جلســه، فرصت برای طرح مسائل و راه حل ها کوتاه است، 
اما چند نکتــه مهم را در ادامه بیان می کنم: ۱. شــرایط 
کشور شرایط اضطراری است که برای مواجهه با مشکلات 
اقتصادی نیازمند اختیارات متناســب با این شرایط است 
که دولت در شــرایط کنونی فاقد آن اســت؛ بنابراین باید 

این اختیارات اخذ شــود. ۲. عمده فســاد در کشور، فساد 
رســمی و قانونی است که می توان مســتندات آنها را ارائه 
کرد و بدون مبارزه قاطع با فســاد امکان تحقق اصلاحات 
اقتصادی منتفی اســت. علاوه بر اصلاحــات، فرایندهایی 
که منجر به بروز فســاد می شــود، برخورد با مفسدین که 
عمدتا الیگارش های درون حکومت هستند - کسانی که از 
درون قدرت به ثروت های بزرگ دســت یافته اند - ضرورت 
اجتناب ناپذیــر برای خــروج از بحران کنونی اســت.۳_ 
بازسازی نقش دولت، نخستین وظیفه دولت برای بازسازی 

اعتماد عمومی در شــرایط کنونی است. ۴. همزمان، دولت 
باید ملت سازی کند به این معنا که سیاست های اقتصادی 
- اجتماعی ســه دهه گذشته موجب چندپارگی و انشقاق 
در جامعه شده و وحدت ملی را خدشه دار کرده است. باید 
برای ایجاد وحدت ملی، جهت گیری سیاست های اقتصادی 
- اجتماعــی به کاهش نابرابری های بزرگی که در کشــور 
پدیدآمده اهتمام شــود. توجه به طبقــات محروم جامعه 
که مورد تاکید امام علی)ع( بوده اســت که آنها را ستون 
دین و مایه اجماع مســلمین و کارســازی و دفع دشمن 

دانســتند باید در اولویت برنامه های دولت باشد. ۵_ یک 
دهه است که سرمایه خالص در کشور به دلیل شوک های 
بزرگ ارزی منفی است، یعنی میزان سرمایه گذاری انجام 
گرفته اســتهلاک ســرمایه های موجود را پوشــش نداده 
اســت به تعبیر بهتر جامعه از منابــع موجود بهره گرفته 
و جایگزین نکرده اســت. علت آن را باید در افزایش شدید 
قیمت ها جستجو کرد که در اثر شوک قیمت های ارز پدید 
آمده انــد. تا زمانی که حباب های قیمتــی از بین نرفته با 
این اقتصادی که بالاترین بازده ســرمایه در سفته بازی و 
سوداگری است امکان سرمایه گذاری در تولید وجود ندارد. 
از هم اکنون در فضای برزخی انتقال دولت شروع کرده اند 
به فضاســازی برای دولت بعد که قیمت هــا کاهش پیدا 
نکند. یکی می گوید تولید هر خودروی داخلی ۴۰ میلیون 
تومان زیان متوجه خودروســازها می کنــد گروهی دیگر 
قیمت محصولات غذایی را به شــدت افزایش داده اســت. 
یکی دیگر قیمت مصالح ســاختمان و ســیمان را یکشبه 
چنــد برابر می کند. اینها همه فضاســازی برای جلوگیری 
از کاهش قیمت ها و تلاش برای حفظ حباب قیمت هاست. 
۶. راه حــل برون رفت از بحران کنونی وجــود دارد که با 
تولید می توان بر همه مشکلات غلبه کرد. با ایجاد اشتغال 
می توان فقر و نابرابــری را کاهش داد اما قطعا با دلار ۲۵ 
هزار تومانی تولید یک امر غیرممکن اســت. از بین بردن 
حباب های قیمتی و کاهش شــدید قیمت ها، فرصت های 
ســرمایه گذاری در تولید را امکانپذیر می کند که البته باید 
همراه با اصلاحات در نظام مالیاتی و بانکی کشــور باشد. 
همانطور که دستوری مبادرت به افزایش قیمت ارز کردند 
باید دســتوری هم قیمت ارز کاهش داده شــود تا فرصت 
برای کاهش قیمت کالاها و سرمایه گذاری امکانپذیر شود 
که البته همه اینها تنها به شــرط شکل گیری عزم سیاسی 

برای انجام این اصلاحات ممکن می شود«.

عضو انجمن فولاد با بیان اینکه همچنان با محدودیت های 
تامین برق مواجهیم، گفت: در مرداد ماه از میانگین ۲ میلیون 
و ۷۰۰ هزار تن تولید ماهیانه فولاد میانی ۲۰۰ تا ۲۵۰ هزار 
تن تولید داشتیم.وحید یعقوبی در گفت و گو با خبرنگار مهر 
در مورد وضعیت قطعی برق در صنعت فولاد اظهار داشــت: 
همچنــان در صنعت فولاد شــاهد محدودیــت تأمین برق 
هستیم. دیماند مصرفی شرکت ها فقط از ساعت ۱۲ شب تا ۸ 
صبح ۵۰ درصد است و در بقیه ساعات همچنان محدودیت 
استفاده ۱۰ درصدی از دیماند خریداری شده وجود دارد البته 
چند روزی است که وضعیت در برخی از استان ها بهبود یافته 
و تولید رو به افزایش بوده است اما در کل شرایط به گونه ای 
نیســت که بتوان گفت به روال عادی برگشته ایم. متأسفانه 
برنامه ای هم که انجمن فولاد در شرایط اضطراری برق تدوین 
کرده بود به نتیجه مطلوب جهت اجرا نرســیده است و علی 
رغم موافقت مسئولین در جلســات اما هیچ اتفاق عملیاتی 
نیفتاده و ما همچنان با محدودیت های تأمین برق برای تولید 
مواجه هســتیم.معاون اجرایی انجمن تولیدکنندگان فولاد 
ایران افزود: مضاف بر اینکــه این ۵۰ درصد دیماند مصرفی 
که برای ســاعات شب می دهند و ۱۰ درصد دیماند مصرفی 
که برای ساعات روز می دهند، هیچ دردی را از تولیدکنندگان 
دوا نمی کنــد و حتی به لحاظ محدودیت های فنی، برخی از 
شــرکت ها امکان قطع و وصل کــردن برق و خاموش کردن 

کوره ها را ندارند. اینکه از دیماند ۵۰ درصدی در شب به ۱۰ 
درصدی در روز برگردند به هیچ وجه برایشــان صرفه ندارد 
و ترجیح می دهند کلًا تولید را انجــام ندهند.وی ادامه داد: 
راهکار بلندمدت این اســت که وضعیت برق کشور به لحاظ 
تولید بالاتر برود اما در کوتاه مدت با در نظر گرفتن وضعیت 
محدودیت های فنی هر حلقه از تولید زنجیره فولاد و همین 
طور شرایط بازار فولاد و نیاز به محصولات مختلف و تعهدات 
صادراتی، برنامه ای تدوین کردیم که با ۲ هزار مگاوات تولید 
حداقلی در حدود ۴۰ درصد با اشتغال حدود ۹۰ درصدی را 
انجام دهیم؛ پیش از این هم در جلســات مختلف وزیر نیرو 
قول دادند که ۲ هزار مگاوات ساعت برق را برای صنعت فولاد 
تأمین می کنند اما با گذشت یک ماه از ارائه این برنامه هنوز 

اتفاقی نیفتاده است.
کاهش ۹۰ درصدی تولید فولاد میانی در مرداد ماه

یعقوبــی در مورد وضعیــت تولید گفت: بر اســاس آمار 
غیررســمی به لحاظ تولید در مرداد ماه، به دلیل قطعی برق 
و محدودیت های تأمین برقی که داشــتیم، حدود ۱۰ درصد 
شرایط عادی تولید داشتیم. در واقع میزان تولید فولاد میانی 
در مردادمــاه، از ۲ میلیون و ۷۰۰ هــزار تن به حدود ۲۰۰ 
هزار تــا ۲۵۰ هزار تن کاهش یافت.معــاون اجرایی انجمن 
تولیدکننــدگان فــولاد ایران افزود: در تیر مــاه نیز در همه 
محصولات کاهش تولید داشتیم و به طور میانگین حدود ۴۵ 

درصد تولید را از دست داده بودیم و ۵۵ درصد شرایط عادی 
توانســته بودیم تولید کنیم.وی در مــورد وضعیت صادرات، 
گفت: از اول سال پیش بینی این بود که ۶.۵ تا ۷ میلیون تن 
صادرات فولاد میانی و در کل زنجیره ۱۲ میلیون تن صادرات 
انجام شود؛ زیرا فرض این بود که محدودیت های تأمین برق و 
صادرات نخواهیم داشت. اما با توجه به محدودیت های تأمین 
برق، پیش بینی می شود این ۱۲ میلیون تن صادرات زنجیره 
فولاد که ارزشش حدود ۸ میلیارد دلار در کل زنجیره و ۵.۵ 
تا ۶ میلیارد دلار در بخش آهن اســفنجی به بعد بود، محقق 
نخواهد شد.یعقوبی اظهار داشت: بازارهای صادراتی فولاد به 
شدت حساس هستند و در این بازارها باید دائم حضور داشت 
آن را حفظ کــرد؛ حتــی در دوره محدودیت های صادراتی 
مطرح می کردیم که صادرات کار یک شبه نیست و کار بلند 
مدت است و شرکت ها باید برای حضور مستمر به صورت دائم 
برنامه ریزی کنند؛ متأســفانه در این مدت رقبا برخی از این 
بازارها را در عراق، شرق آسیا و افغانستان از ما گرفتند.معاون 
اجرایــی انجمن تولیدکنندگان فولاد ایــران گفت: در دولت 
جدید باید تقویت صادرات بیشتری صورت بگیرد؛ البته دولت 
برنامه توســعه صادرات را داشته است منتهی به دلیل عقب 
افتادن از برنامه بیش از پیش باید به توسعه صادرات بپردازد؛ 
رفع محدودیت هــای تولید، رفــع محدودیت های صادرات، 
تسهیل صادرات، ارائه مشوق های لازم و … از جمله الزامات 

اســت.وی افزود: یکی از مهم ترین انتظارات فولادســازان از 
دولت سیزدهم توسعه صادرت است؛ اینکه صادرات را از قید 
وبند بخشــنامه ها آزاد کند. همچنین ایجاد توازن در زنجیره 
فولاد نکته بعدی اســت زیرا ما در بحث اکتشاف و استخراج 
عقب هســتیم که نیازمند منابع مالی، ایجاد کنسرســیوم و 
واگذاری امور به بخش خصوصی است.یعقوبی گفت: همچنین 
در بحــث تنظیم بازار دولت باید از قیمت گذاری دســتوری 
پرهیز کند؛ ســازوکار بورس کالا مناســب است، منتهی اما 
و اگرهایی وجــود دارد. اینکه همه شــرکت ها ملزم به ارائه 
محصولات در بورس کالا شوند، کار غیرعملی است. هر چقدر 
در دولت دوازدهم گفتیم گوش نکردند.وی افزود: سیاســت 
عرضه در بورس کالا درســت است اما سیاست عرضه کامل 
محصولات و همه شرکت ها در بورس به دلیل فرایند فروش 
شرکت ها، فرایند اداری و مالی شرکت ها و فرایند بورس و… 
غیرعملی و غیراجرایی اســت. اگر این کار الزام شود در بعد 
نظارتی و تنظیم بازار به مشکل خواهیم خورد.معاون اجرایی 
انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران گفت: استفاده همزمان از 
بورس کالا و مکانیزم ســامانه جامع تجارت برای رصد بازار 
داخلی و قید و بند برداشتن از مسیر صادرات باید در دستور 
کار قرار گیرد. همچنین تولیدکنندگان از دولت ســیزدهم 
انتظارات مالیاتی، تأمین اجتماعی، رفع محدودیت های تولید 

و بروکراسی های اداری دارند.

حسین راغفر، کارشناس اقتصادی مطرح کرد

یک توصیه به دولت جدید

وزیر نیرو به وعده تامین برق عمل نکرد
کاهش۹۰درصدی تولید فولاد میانی

معاون فنی دفتر آمار گمرک از صدرنشینی واردات 
گوشی تلفن همراه در ۴ ماهه نخست ۱۴۰۰ به ارزش 
یک میلیارد و ۱۵۶ میلیون دلار خبر داد.به گزارش صدا 
و سیما، آرزو غنیون اظهار داشت: طی چهار ماه نخست 
امسال، میزان کل واردات قطعی به کشور به ارزش ۱۴ 
میلیارد و ۵۷۶ میلیون دلار بوده که این میزان واردات 
مشــتمل بر ۴۰۵۰ قلم کالای وارداتی )تحت کدتعرفه 
۸ رقمی( اســت که از ۱۰۵ کشور طرف معامله تجاری 
ایران وارد کشور شده است.وی گفت: در میان کالاهای 
وارداتی گوشی تلفن همراه نه تنها در بین ده قلم عمده 
کالاهای وارداتی به لحاظ ارزشی رخ می نماید، بلکه به 
عنوان نخستین کالای وارداتی مشاهده می شود و بیش 
از یک میلیارد دلار بــه واردات این کالای مصرفی که 
حدود ۸ درصد از ارزش کل واردات کشور در چهار ماهه 
نخست سال جاری را به خود اختصاص داده تخصیص 
داده شده است.معاون فنی دفتر آمار و پردازش اطلاعات 
گمرکی گمرک ایران ادامه داد: در چهار ماه منتهی به 
تیر ماه ســال جاری، حدود ۵ میلیون و یکصد و پنجاه 
و شــش هزار دستگاه گوشی تلفن همراه به ارزش یک 
میلیارد و ۱۵۶ میلیون دلار به رویه تجاری وارد کشور 

شده که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل، رشد ۲۸ 
درصدی از نظر تعدادی و ۱۰۲ درصدی از نظر ارزشی 
را نشان می دهد. به عبارت دیگر میزان واردات گوشی 
تلفن همراه طی چهار ماه نخست سال جاری نسبت به 
مدت مشابه سال گذشــته، از نظر تعدادی حدود یک 
میلیون و ۱۲۵ هزار دستگاه بیشتر شده است.وی گفت: 
از مهمترین دلایل افزایش واردات این کالا نســبت به 
مدت مشــابه ســال ۱۳۹۹، می توان به گستره نیاز به 
گوشی های تلفن همراه هوشمند در منازل توسط دانش 
آموزان حسب شرایط آموزش مجازی مدارس، ناشی از 
اثرات بیماری کرونا و تعطیلی مدارس و آموزشگاه های 
زبان های خارجی، کلاس های تقویتی و … اشاره کرد 
که از ســوی دیگر مدت زمان محــدود بهره برداری از 
گوشــی تلفن همراه )بطور متوســط ســه سال برای 
هردستگاه گوشــی تلفن همراه(، به دلیل چرخه طول 
عمر کوتاه این کالا از دیگر دلایل نیاز بازار به واردات این 
کالای مصرفی به شمار می رود ضمن اینکه گفتنی است 
میزان واردات گوشی تلفن همراه در چهار ماهه نخست 
۹۹، بیش از ۴ میلیون و ســی و یک هزار دستگاه و به 

ارزش پانصد و بیست و هفت میلیون دلار بوده است.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: این دغدغه 
وجود دارد که کسری بودجه در پایان سال حدود ۲۵۰ 
تا ۳۰۰ هزار میلیارد تومان باشد و باید برای این کسری 
تمهیداتی اندیشید.به گزارش صدا و سیما، محمدرضا 
پورابراهیمی با حضور در برنامه »تیتر امشب« شبکه خبر 
با بیان اینکــه وضعیت منابع ما در بخش های مختلف 
دچار اشکالات اساسی است، گفت: مجموع درآمدهای 
مــا در بخش مالیاتی )۹۰ درصد( و بخش فروش اوراق 
تقریباً تحقــق یافته، ولی در بخش درآمدهای گمرکی 
)۳۵ درصــد(، فروش نفت )۱۵ درصــد( و درآمدهای 
حاصل از شــرکت های دولتی بســیار پایین است.وی 
افزود: این دغدغه وجود دارد که کسری بودجه در پایان 
سال حدود ۲۵۰ تا ۳۰۰ هزار میلیارد تومان باشد و باید 
برای این کسری تمهیداتی اندیشید.رئیس کمیسیون 
اقتصادی مجلس با بیان اینکه دولت گذشته در استفاده 
از فرصت فروش فرآورده های نفتی ســهل انگاری کرد، 

گفت: جالب است مردم بدانند ما تحریم نفت هستیم، 
ولی تحریم فرآورده های نفتی نیستیم.پورابراهیمی بیان 
کرد: مطالبه جدی ما در کمیســیون اقتصادی از وزیر 
نفت دولت سیزدهم تغییر و بازنگری در ساختار فروش 
نفــت و تغییر ماهیــت فروش نفت خــام و تبدیل به 
فرآورده های نفتی است.ســید محمدهادی سبحانیان، 
کارشناس بودجه نیز با حضور در این برنامه گفت: اگر 
کسری بودجه جبران نشــود، تأمین کسری بودجه از 
راه هایی صورت می گیرد که تورم سنگینی را به سفره 
مردم تحمیل می کند.به گفته این کارشناس، طبق آمار 
و ارقام منتشــر شده در حوزه تورم تولیدکننده در بهار 
۱۴۰۰، رقمی قابل توجه و بالای ۷۰ درصد است و این 
رقم به زودی وارد سبد مصرفی خانوار می شود به همین 
دلیل لازم است بودجه اصلاح شود.وی بیان کرد: یکی 
از مشکلات بودجه کشور تخصیص آن به دستگاه ها به 

جای تخصیص بودجه به برنامه است. 

ســپرده گذاری حدود ۱.۵ میلیــارد دلار از منابع 
صندوق توســعه ملــی که در راســتای تکلیف برای 
حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار بود، به پایان 
رســید و حدود ۱۴۶ هزار طــرح از این محل تامین 

مالی شده است.
صندوق توســعه ملی از ســال ۱۳۹۴، برای انجام 
بخشــی از تکالیــف قانونی خود جهــت تامین مالی 
طرح ها نسبت به ســپرده گذاری ریالی اقدام کرد که 
تا پایان ســال گذشته این ســپرده گذاری به بیش 
از ۶۲ هــزار میلیارد تومان رســیده بود.اما با مصوبه 
ســال ۱۳۹۶ در رابطه با قانون حمایت از توســعه و 
ایجاد اشــتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایری 
مقرر شــد که صندوق معادل ریالی ۱.۵ میلیارد دلار 
را برای اجرای این قانون به صورت قرض الحســنه در 
موسســات مالی که تعیین شده بودند سپرده گذاری 
کند.این در حالی اســت که بررسی آخرین وضعیت 
اجرای قانون حمایت از اشــتغال در عملکرد صندوق 
توسعه ملی نشان می دهد که صندوق در پنج مرحله 
و در ســال های ۱۳۹۶ تا پایان سال ۱۳۹۹ نسبت به 
ســپرده گذاری حدود ۹۷۰۰ میلیــارد تومان معادل 

۱.۵ میلیــارد دلار در بانک ها یا صندوق های منتخب 
در قانون اقدام کرده است.در سال گذشته که مرحله 
پنجم تخصیص اعتبار قانون حمایت از توسعه و ایجاد 
اشتغال انجام شده، دســتور برداشت و تسعیر مانده 
مصرف نشده این اعتبار که حدود ۲۴۵ میلیون دلار 
بوده از حســاب صندوق توسعه ملی به بانک مرکزی 
صادر شده است.همچنین از تعداد چهار فقره قرارداد 
ابلاغ شده سهم مبلغ ریالی بانک های توسعه تعاون و 
کشاورزی به حساب آنها واریز شده و دو فقره قرارداد 
دیگر مربوط به پست بانک و صندوق کارآفرینی امید 
در مرحله تسعیر توسط بانک مرکزی و واریز وجه به 
حساب بانک ها اســت.در این بین با توجه به نوسان 
نرخ ارز، در تســعیر منابع ارزی مازاد ایجاد می شود، 
حال اینکــه تکلیف آن چگونه اســت، طبق توضیح 
صندوق توسعه ملی با توجه به نوسان نرخ ارز احتمالا 
مجموع مبلغ ریالی حاصل از این تســعیر از ســقف 
ریالی تعیین شده مرحله پنجم بیشتر خواهد بود که 
در این صورت طبق توافق صندوق با سازمان برنامه و 
بودجه نسبت به تخصیص مازاد این منابع در مرحله 

ششم توسعه تصمیم گیری می شود.

وزارت راه و شهرســازی از کاهــش ۵۷ درصدی 
ســفرهای هوایی در تعطیــلات کرونایــی اخیر به 
نســبت ماه قبل خبــر داد.وزارت راه اعــلام کرد: به 
عنــوان نمونه، ۲۸ مرداد امســال )روز عاشــورا( ۷۶ 
پرواز خروجی و ۷۴ پرواز ورودی در فرودگاه مهرآباد 
انجام شده است که در مقایسه با روز مشابه در تیرماه 
به ترتیب ۵۶.۶ و ۵۷.۵ درصد کاهش داشــته است.
در روز ســه شــنبه ۲۶ مرداد در فرودگاه کیش ۳۲ 
پرواز )شــامل ۱۶ پرواز ورودی و ۱۶ پرواز خروجی( 
انجام شــد؛ حال آنکه شنبه ۳۰ مرداد بر اساس اعلام 
اطلاعات پرواز این فرودگاه، ۱۶ پرواز شــامل ۸ پرواز 
ورودی و ۸ پرواز خروجی انجام شــد که نشان دهنده 
کاهش ۵۰ درصدی پروازهای فرودگاه کیش اســت.

در فرودگاه مشــهد نیز روز شنبه ۳۰ مرداد ۲۶ پرواز 
ورودی داخلــی، ۲۲ پرواز خروجــی داخلی، ۲ پرواز 
ورودی خارجی و ۳ پرواز خروجی خارجی و مجموعاً 

۵۳ پرواز انجام شد.بر اساس مصوبه ستاد ملی مقابله 
با کرونا در خصوص کاهش سفر به شهرهای مختلف، 
شــرکت فرودگاه ها و ناوبــری هوایی ایــران نیز به 
مدیریت سازمان هواپیمایی کشوری، اقدام به کاهش 
و کنترل پروازها کرد.با این اقــدام، پروازها تا حدود 
یک سوم کاهش پیدا کرد اما این میزان، در شهرهای 
مختلف با توجه به تعداد پروازها، متفاوت است. مثلًا 
اگر فرودگاهی ۲ پرواز در روز داشــت، یک پرواز آن 
کاهش یافت و امکان توقف هر دو پرواز وجود نداشت 
که در نتیجه در چنیــن فرودگاه هایی، تعداد پروازها 
کاهش ۵۰ درصدی داشــته است.متوسط پروازهای 
فرودگاه مشــهد در روزهای عــادی و پیش از اعمال 
محدودیت ها، ۱۷۰ پرواز در روز بود که این آمار نشان 
می دهد در مقایسه با مدت زمان مشابه در ماه گذشته 
۶۹ درصد کاهش پرواز و ۷۲ درصد کاهش مســافر 

داشته ایم.

تلفن همراه؛ صدرنشین واردات ۴ ماه نخست امسال

کسری 3۰۰هزارمیلیاردی بودجه امسال

سپرده گذاری 1/۵ میلیارد دلاری برای اشتغال تمام شد

کاهش ۵۷ درصدی سفرهای هوایی در تعطیلات کرونایی

لغو آگهی مزایده عمومی
پیرو آگهی مزایده عمومی ســازمان پایانه های 
مسافربری شهرداری تبریز با موضوع  بهره برداری 
و نگهــداری از منافع جایگاه CNG باغمیشــه 
)فرشــته ۲( تحت مدیریت ســازمان پایانه های مســافربری 
شهرداری تبریز چاپ شده به مورخه 14۰۰/۰5/18، با توجه به 
بازنگری در اجاره بهای جایگاه و تغییر در فرم شرایط مزایده، 

بدینوسیله آگهی مذکور کان لم یکن تلقی می گردد.
عادلی سعدآباد
مدیرعامل سازمان

آگهی نوبتی
به موجب ماده ۱۱ قانون ثبت اســناد و املاک و ماده ۵۹ آیین نامه قانونی ثبت اشــخاصی که نسبت به املاک مجهول المالک 
حوزه ثبتی شهرســتان تکاب در ســه ماهه چهارم ســال ۱۳۹۹ درخواست ثبت نموده اند به شــرح ذیل برای اطلاع عموم آگهی 

می گردد:
۱- پــلاک ۷۱۰۶ فرعــی از ۶۷۵ فرعی از یک اصلی واقع در شهرســتان تکاب بخش ۱۶ مراغه حوزه ثبتی تکاب در شــش 
دانگ اعیانی یک باب خانه)عرصه ملک اوقاف است( که از طرف آقای محمد سلیم عزیزی فرزند عبدالله به ش م ۳۸۵۹۲۵۲۹۷۶ 

تقاضای ثبت شده است.
۲- پلاک ۱۰۶۵۳ فرعی از ۸۷۹ فرعی از یک اصلی واقع درشهرستان تکاب بخش ۱۶ مراغه حوزه ثبتی تکاب در شش دانگ 
اعیانی یک باب خانه )عرصه ملک اوقاف اســت( که از طرف آقای یوســف محســنی همپا فرزند محمد به ش م ۲۹۴۹۴۰۲۵۷۷ 

تقاضای ثبت شده است.
علیهذا برابر ماده ۱۶ قانون ثبت اسناد و املاک کسانی که نسبت به ثبت املاک آگهی شده اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشار اولین نوبت آگهی ظرف مهلت ۹۰ روز مقرر در قانون، اعتراض کتبی خود را مستقیما به اداره ثبت اسناد و املاک 
شهرســتان تکاب تســلیم و طبق ماده ۸۶ آیین نامه اصلاحی قانون ثبت معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
به اداره ثبت دادخواســت به مرجع ذی صلاح قضایی تقدیم و گواهی تقدیم دادخواســت را از دادگاه اخذ و ظرف مهلت مقرر یک 
ماه به اداره ثبت تکاب تســلیم نماید در غیر اینصورت متقاضیان ثبت یا قائم مقام قانونی آنها می توانند به دادگاه مربوطه مراجعه 
و گواهی عدم تقدیم دادخواســت را دریافت و به اداره ثبت تســلیم نماید و اداره ثبت بدون توجه به اعتراض، عملیات ثبتی را با 
رعایت قوانین و مقررات مربوطه ادامه داده و سند صادر خواهد شد و چنانچه طبق ماده ۱۷ قانون ثبت بین متقاضی و دیگری قبل 
از انتشــار نوبت اول آگهی نوبتی اقامه دعوی مربوط به ملک مورد نظر در جریان رســیدگی باشد گواهی مشعر بر اقامه دعوی را از 
دادگاه اخذ و ظرف مدت مزبور )۹۰ روز از تاریخ انتشــار اولین نوبت آگهی( به اداره ثبت تســلیم نماید والا حق آنها ساقط خواهد 
شــد؛ تحدید حدود املاک مذکور پس از انتشــار اولین آگهی نوبتی به عمل خواهد آمد و مهلت اعتراض بر حدود و حقوق ارتفاقی 

برابر ماده ۲۰ قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدید حدود تا ۳۰ روز پذیرفته خواهد شد.
اقدام کننده: بایگان ثبت تکاب؛ ابوبکر حسن زاده

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۰/۰۵/۰۲ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۰/۰۶/۰۱
محمد طلوعی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک تکاب

روزنامه مردم سالاری گزارش می دهد
چرا ارزش سهام میدکو در سال ۹۹ هفت برابر شد؟ 

 اعتماد سهامداران با مدیریت با ثبات و سرمایه گذاری های بلند مدت
قسمت چهارم

سرمایه گذاری های بلند مدت شرکت
سرمایه گذاری های بلند مدت شرکت به مبلغ ۴۶۹۹۶۰۹ میلیون تومان است 
که شامل ســرمایه گذاری در سهام شرکت های فرعی و سرمایه گذاری در سهام 
سایر شرکت ها از جمله ســرمایه گذاری در سهام شرکت ساختمانی گسترش و 
نوسازی صنایع ایران، شرکت بازرگانی آفتاب درخشان خاورمیانه، شرکت فولاد 
زرند ایرانیان، شرکت فولاد سیرجان ایرانیان، شرکت فولاد بوتیای ایرانیان، شرکت 
معیار صنعت خاورمیانه، شرکت بابک مس ایرانیان، شرکت صنعتی معدنی گلوبال، 
شرکت گسترش و نوسازی معادن خاورمیانه و در بخش سایر شرکت ها جمعاً به 
مبلغ ۴۴۷۰۱۷۵  میلیون تومان سرمایه گذاری در شرکت هایی همچون توسعه 
صنایع گوهر مس، شرکت گلفام معدن پرند کرمان، موسسه رهیافت های نوآور 
برتر پاســارگاد، موسسه مطالعات مالی و اقتصادی خاتم، صندوق سرمایه گذاری 
مشــترک نیکوکاری خاتم، شرکت توسعه حمل و نقل ریلی، موسسه نیکوکاری 

کشتی و ... انجام شده است.
در شرایط کنونی بازهم هلدینگ میدکو به دنبال توسعه است به همین دلیل 
در جلســه هیات  مدیره هلدینگ به منظور تصمیم گیــری درخصوص افزایش 
ســرمایه شــرکت از مبلغ ۴۵,۲۰۰,۰۰۰ میلیون ریال به مبلــغ ۶۰,۰۰۰,۰۰۰ 
میلیــون ریال از محل مطالبات و آورده نقدی مبلغ ۱۴,۸۰۰,۰۰۰ میلیون ریال 
یعنی افزایش ســرمایه ۳۳ درصدی مصوبه صادر شد و پیش بینی می شود با این 
اقدام طرح های شــرکت طبق برنامه وارد مدار تولید شوند و در مسیر سودسازی 

شرکت عمل کنند.

گزارش


